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„Némely foltok nem távolíthatók el az anyag megsértése nélkül.” 

               - Bohumil Hrabal - 



1. Bemutatkozás 

1988. 11. 20-án születtem Tapolcán. Életem első pár évét Ajkán töltöttem, azóta Budapesten élek. 

2007-ben érettségiztem, majd az év szeptemberében sikeres vendéglátó vállalkozó OKJ vizsgát 

tettem. Ugyanekkor (2007. szeptember) kezdtem meg egyetemi tanulmányaimat. 2010-ben 

végeztem az ELTE TTK matematika BSc szakán, történelem tanári minorral. Jelenleg az ELTE TTK 

másodéves tanári mesterszakos hallgatója vagyok, matematika és történelem modulokon, valamint 

elsőéves az ELTE BTK logika és tudományelmélet mesterszakán. 

Tavasszal negyedszer választottak meg a TTK HÖK képviselőjének. 2008 ősze óta az Ellenőrző 

Bizottság tagjaként, később elnökekén, majd 2009 novembere óta tanulmányi elnökhelyettesként 

tevékenykedtem. 2011. március 8-án választottak meg a TTK HÖK elnökének. Akkor elkezdett 

munkámat szeretném folytatni, az azóta szerzett tapasztalatokat kamatoztatva. 

 

 

2. Alapelvek 

 

Márciusi pályázatomban leírt alapelvekhez továbbra is tartom magam. Néhány apróbb pontosítással, 

kiegészítéssel azonban élnék. Az itt leírtakat most is olyan sarkalatos kérdéseknek tartom, 

amelyekből nem kívánok engedni. Ezúttal is kérem a tisztelt képviselőket, hogy amennyiben van 

olyan ezek között, amit elvetnek, akkor ne támogassanak, hiszen meggyőződésem, hogy a közös 

munka nem lehet hatékony, ha a megválasztott elnök olyan irányba koordinálja a TTK HÖK munkáját, 

amiben a legfőbb döntéshozó szerv, a Küldöttgyűlés nem ért egyet. Ezeket az elveket 

megválasztásom esetén minden tisztségviselőn, delegálton és egyéb „HÖK-ösön” számon fogom 

kérni. 

1) A Természettudományi Kar Hallgatói Önkormányzat egy önkéntes hallgatókból álló mozgalom, 

melynek legfőbb feladata a TTK-s hallgatók képviselete a lehető legtöbb fórumon. 

2) Mivel a TTK HÖK tagja minden TTK-s hallgató, ezért az általuk megválasztott képviselőkből álló 

Küldöttgyűlés döntései a tisztségviselőkre, delegáltakra és a döntést nem támogató képviselőkre is 

kötelező érvényűek. 

3) A Karnak felelősséget kell vállalnia minden felvett hallgató iránt. Mindent eszközzel azért kell 

küzdenünk, hogy a rendszerbe bekerülő, tanulásra időt nem sajnáló diákok értékes diplomát 

kaphassanak. 

4) A hallgatóknak a klasszikus (tanulmányi) érdekképviseleten kívül meg kell próbálni biztosítanunk 

minden olyan szolgáltatást, ami a Karon töltött idejüket hasznosabbá, élvezetesebbé, szakmai 

fejlődésüket hatékonyabbá teszi, a köztük levő szociális különbségeket csökkenti: tudományos, 

sport, kulturális rendezvények szervezése, ösztöndíjak lehető legigazságosabb szétosztása, 

kollégiumi ellátás biztosítása, külföldi tanulmányi lehetőségek felkutatása és közvetítése, szakos és 

kari bulik szervezése és támogatása… 



5) A TTK HÖK által (akár közvetetten) biztosított szolgáltatások ár/érték aránya a piacinál 

magasabb kell, hogy legyen. Nem lehet célja a TTK HÖK vagy annak egyes tagjai számára öncélú 

vagyon felhalmozása vagy más anyagi haszon szerzése. 

6) A Hallgatói Önkormányzat önkéntességen alapul, a benne dolgozók nem piaci fizetésért, hanem 

a társadalmi munka öröméért tevékenykednek.  

7) A Hallgatói Önkormányzat akkor tudja hitelesen képviselni a hallgatói érdekeket, ha 

folyamatosan önkritikát gyakorol és érzékeny azok véleményére, akiket képvisel. 

8) A Hallgatói Önkormányzatban dolgozók nem felsőbbrendűségük, hanem folyamatos önképzésük 

és lelkesedésük okán képesek ellátni az érdekképviseleti feladatokat. 

9) A Hallgatói Önkormányzat döntéseinek aktuálpolitikától mentesnek kell lennie. 

 

 

3. Kitűzött konkrét célok 

 

a) Alapszabály, szabályzatok 

Az Alapszabály júniusban a Szenátus által módosításra került. Itt azonban felhívták figyelmünket arra, 

hogy a kari és egyéb szabályzatokkal nem áll összhangban legfontosabb szabályzatunk. Csibra 

Klárával, a Dékáni Titkárság vezetőjével egyeztetve át kívánom nézni a kari ügyrendeket, szmsz-t és 

más hasonló dokumentumokat, a bennük található hibákra felhívni a Kar figyelmét, esetleges javító 

módosítási javaslatokat tennék. Legfőképpen azonban az Alapszabállyal vetném őket össze, 

különösen a delegálások rendjét tekintve. 

A Szakterületi Bizottságok létrehozására minden szükséges előkészítés megtörtént, több ötlet 

változat van. A Szakterületeket a szakterületi koordinátor és a választmányi tag választásához 

szeretném döntéshozó jogkörrel felruházni. Ezen felül véleményt nyilváníthatnának, bármilyen 

határozatot hozhatnának ami a képviselőket, mentoraikat érinti, a megfelelő garanciák mellett. 

A Küldöttgyűlés határozatainak rendezése után a Választmányi határozatok sokkal nagyobb 

archívumát is rendbe kívánom tenni. 

A Hallgatói Követelményrendszer TTK-s különös része szintén javításra szorul, különösképpen az 

ösztöndíjakról szóló részeken. Ezen feladatok végrehajtásához számítok az illetékes tisztségviselők és 

minden lelkes segítő támogatására. 

Szabályzatainkat, határozatainkat a nyilvánosság és saját magunk számára sokkal átláthatóbban 

kívánom közzétenni honlapunkon. 

 

b) Együttműködés partnereinkkel 



A Karral való kiváló kapcsolatot a jövőben is szeretném megőrizni, stratégiai kérdésekben szeretnék 

az eddiginél aktívabb egyeztetést. A Karral együtt a TTK-s polgárokat kívánom képviselni, az oktató-

hallgató érdekellentéteket elsimítani. 

Az EHÖK munkájában jelenleg is több TTK-s tisztségviselő részt vesz. Nekik minden támogatást meg 

kívánok adni. A szakbizottságok TTK-s tisztségviselőit aktív munkára ösztönözném. Minden hallgatót 

érintő kérdésekben az eddigiekhez hasonlóan az EHÖK-öt mindenben támogatnám, hogy a lehető 

legjobb érdekképviseleti munkát végezhesse. 

A többi Kar HÖK elnökei felé nyitott lennék, az eddigiekhez hasonlóan bármikor megkereshetnek. A 

legszorosabb együttműködést a BGGYK HÖK-kel tervezem, többek között közelgő közös gólyabálunk 

miatt. 

A TTK Hallgatói Alapítvány működéséhez napi szinten nincs szükség közvetlen segítségre, de a 

működés támogatását továbbra is tervezem, a szabályosság felügyelete mellett. 

Természetesen egyik partnerrel való jó viszony se válhat a TTK-s hallgatók kárára. A nézeteltéréseket 

fel kell vállalni, hogy a lehető legjobb érdekképviseletet végezhessük. 

 

c) Kommunikáció 

A kommunikáció terén már számos eredményt elértem. Szeretném ezt tovább javítani. A Nyúz új 

rovatában az elnök (vagy valamelyik helyettes) mindig beszámol az aktuális történésekről. A 

Facebook-ban rengeteg ki nem használt lehetőség van még.  

A HÖK-ös Nyílt Nap és a hallgatók számára nyújtott képzések tervét nem adtam fel. Ez utóbbinak 

kurzusként való meghirdetése is felmerült, a jövő félévtől akár meg is valósulhat. 

 

d) Rendezvények 

A rendezvények szervezéséről szerződés aláírása várható a napokban. Ennek részleteiről mind most, 

mind más alkalmakkor a mindenkori szervező elnökhelyettessel kívánok egyeztetni, hogy a hallgatók 

az új szabályok ellenére a lehető legkevesebb változást érezzék meg mind anyagilag, mind 

színvonalban. 

 

e) Belső kommunikáció, utánpótlás-nevelés 

A belső kommunikációra nagyobb hangsúlyt szeretnék fektetni. Számos egyeztető fórumot szeretnék 

tartani. Lenne 1-2 tisztségviselői hétvége, ahol a tisztségviselők véleményezik egymás munkáját, 

miután beszéltek a sajátjukról. 

Képviselőknek, delegáltaknak (akár mentorokkal közösen) szeretnék összetartást szervezni. Az előző 

tanév végi tapasztalatokat felhasználva igyekszem a saját munkám is jobbá tenni. 



Az elnökséggel szeretném folytatni a folyamatos aktív egyeztetést, úgy gondolom stratégiai döntések 

előtt, amelyeket gyorsan kell meghozni, velük még esetlegesen van idő konzultációra, ha 

Választmányt nem is lehet már összehívni. 

Szeretnék 1 vagy 2 másik kari HÖK-kel közösen novemberben vezetőképzőt tartani. Ennek részleteit a 

partnerek megtalálása után tudom csak természetesen megmondani. 

Nagyon örömtelinek tartom, hogy több posztra is több, egyaránt felkészült jelentkező pályázott már 

most az alakuló Küldöttgyűlésre. Az eddigi jó példákat szem előtt tartva, remélem, hogy együtt 

fognak tudni dolgozni, bármelyikük is legyen a tisztségviselő. Jó modellnek tartom, megválasztásom 

esetén magam is igyekeznék nagyobb szerepet vállalni az eddiginél az utánpótlás-nevelésben, hiszen 

egy tisztségviselőnek nem csak a szakfeladataival kell tisztában lennie, hanem ismernie kell a HÖK 

stratégiai céljait is. 

A hatékonyság érdekében szeretném megőrizni a TTK-s hagyományokat és a lehető legnyíltabban 

beszélni minden kérdésről, úgy, hogy minden önkéntesünk lelkesedését tisztelve, nem a 

megbántásra, hanem a problémamegoldásra törekszem. 

A Bevonó Tábor és a vezetőképzők esetében a tavalyi tapasztalatok alapján szeretnék még 

hatékonyabb szervezési segítséget nyújtani. 

 

f) Egyéb területek 

A mentorrendszer töretlenül fejlődik. Remélem, hogy ez a jövőben is megvalósulhat. A mentori 

státusz megbecsültséggel kell járjon, ennek érdekében a mentorok toborzásában és kiválasztásában  

a továbbiakban is szeretnék aktív szerepet játszani. 

A tudományos terület fejlesztése elengedhetetlen, hiszen a TTK-s diákok országosan kiemelkedő 

eredményeket érnek el, pedig alig kapnak segítséget. Ennek érdekében kiemelt segítséget szeretnék 

nyújtani a Tudományos Csoportnak, amely aktívvá válni látszik. 

A TTK HÖK-nek vezető szerepet kell vállalnia az Egyetem jelenleg átalakuló sportéletében. Ennek 

érdekében (többek között) megválasztásom esetén továbbra is én maradnék a BEAC TTK-s elnökségi 

tagja. 

A megfelelő kommunikációval foglalkozó tisztségviselőt meg kell találnunk. A hallgatóinknak tudniuk 

kell, mit csinálunk a nevükben. Természettudományi kar vagyunk, a technika vívmányai nem állnak 

távol tőlünk, az elektronikus kommunikáció fejlesztése ezért elengedhetetlen. Meg kell fontolnunk 

választásaink reformját is ennek fényében. 

Természetesen a TTK HÖK minden tisztségviselőjének segítséget szeretnék nyújtani a továbbiakban. 

Fejlődés mindenhol van, remélem a TTK HÖK lendületesebbé válik a várhatóan megfiatalodó 

csapattal! 

 

 



4. Záró gondolatok 

 

Aggasztó hírek érkeznek az ország különböző HÖK-jeiről, a kormányzat tehetetlennek tűnik, a hírek 

szerint a hallgatói érdekképviselet visszaszorításával kívánja orvosolni a problémákat. Ezeknek a 

folyamatoknak számos oka van, de egy biztos. A TTK HÖK-nek meg kell őriznie tisztaságát. Csak egy 

önkéntes, alulról szerveződő hallgatói önkormányzat képviselheti hitelesen és demokratikusan a Kar 

hallgatóinak érdekét. 

Pályázatom mottóját nem változtattam meg az előzőhöz képest. Továbbra is úgy gondolom, hogy 

keménynek kell lennünk, különösen önmagunkkal szemben. A TTK HÖK nem csak a hallgatókért, 

hanem a hallgatókkal kell, hogy legyen. Nem szabad elfelejtenünk, hogy nem egy szervezeti egység 

vagyunk, hanem magunk is hallgatók! 

A TTK HÖK szabályzati megújulása kényszer. Muszáj hivatalként működnünk, hiszen ilyen a 

jogszabályi környezet. Azok az újításaim az elmúlt fél évből (és megválasztásom esetén a következő 

évből), amik kényelmetlenek és népszerűtlenek mindössze a keretet kívánják megadni. Nem vagyunk 

könnyű helyzetben, a bürokratikusság nyilvánvalóan rontja a lelkesedést. Ennek ellenére is erőt kell 

merítenünk abból, hogy mennyi mindent elérhetünk a TTK hallgatói érdekében. Mindezekkel együtt, 

megválasztásom esetén - a pályázatomban lefektetett alapelvekkel összhangban – minden olyan 

belső és külső törekvés ellen fel fogok lépni, amely a TTK Hallgatói Önkormányzatot gazdasági 

társasággá akarja alakítani, akár a szó szoros értelmében, akár csak hangulatában, céljaiban. 

 

Köszönöm, hogy elolvastad pályázatom! 

 

Bármilyen kérdést, észrevételt szívesen fogadok: 

Dukán András Ferenc 


